
IZVJEŠTAJ 

o učešću predsjednika Vlade Crne Gore Mila Đukanovića na Investicionom 
samitu za zemlje Zapadnog Balkana koji je organizovao EBRD u Londonu, 
22.februara 2016.godine. 

 

Predsjednik Vlade Crne Gore Milo Đukanović učestvovao je na 
Investicionom samitu za zemlje Zapadnog Balkana koji je održan 22.februara 
2016.godine u sjedištu Evropske banke za obnovu i razvoj u Londonu.  

Nakon Samita koji je u formatu predsjednika Vlada prvi put održan 
2014.godine, cilj ovogodišnjeg skupa bio je da se razmotre ostvareni rezultati u 
prethodnom periodu u smislu mogućnosti Regiona za privlačenje investicija i, 
istovremeno, da se posebno naglasi uloga partnerstva zemalja Regiona u 
svijetlu Berlinskog procesa i novih mogućnosti koje stoje na raspolaganju za 
korišćenje sredstava iz Zapadnobalkanskog investicionog okvira (WBIF). EBRD 
se pojavljuje kao važan faktor u oba procesa, zahvaljujući svojoj veoma 
aktivnoj ulozi u Regionu, odnosno učešću u finansiranju brojnih aktuelnih, ali i 
najavljenih budućih projekata. 

Pored učešća na Investicionom samitu EBRD, premijer Milo Đukanović, 
zajedno sa premijerima ostalih zemalja ZB, sreo se sa ministrom vanjskih 
poslova UK Filipom Hamondom. Tokom trajanja Samita, predsjednik 
Đukanović imao je susrete sa generalnim direktorom Generalnog direktorata za 
susjedstvo i pregovore o proširenju Kristijanom Danijelsonom, sa zamjenikom 
pomoćnika američkog državnog sekretara Hojtom Brajanom Jiem i sa 
predsjednikom Evropske banke za obnovu i razvoj Sumom Čakrabartijem. 
Pored predsjednika Đukanovića, u delegaciji Vlade Crne Gore bili su ministar 
ekonomije Vladimir Kavarić, glavni politički savjetnik predsjednika Vlade 
Milan Roćen i savjetnici predsjednika Vlade Ranko Milović i Vojin Vlahović. 

Učešće predsjednika Vlade Crne Gore Mila Đukanovića na EBRD 
Investicionom samitu za zemlje Zapadnog Balkana 

Predsjednik Vlade Crne Gore Milo Đukanović učestvovao je na uvodnoj 
sesiji Samita - sesiji na kojoj su učešće uzeli predsjednici Vlada zemalja 
Zapadnog Balkana i Hrvatske, a otvorili je državni ministar UK za trgovinu i 
investicije lord Mod i predsjednik EBRD Suma Čakrabarti. Predsjednik 
Čakrabarti je podvukao namjeru EBRD da se na ovom skupu promoviše region 



ZB kao atraktivna investiciona destinacija, sa ciljem da se premosti jaz između 
potreba za finansiranjem konkretnih projekata i onoga što su stvarne finansijske 
mogućnosti pojedinih zemalja. Istakao je značaj regionalne saradnje u cilju 
potrebe smanjivanja preostalih prepreka za dalji razvoj ekonomija ovih zemalja, 
kao što su nedovoljno razvijena infrastruktura i potreba daljeg jačanja biznis 
okruženja. Uloga EBRD je veoma značajna kao zajmodavca, ali i kao institucije 
koja svojim prisustvom i učešćem u važnim projektima od regionalnog značaja 
može ključno doprinijeti dolasku privatnih investitora kroz različite forme 
ulaganja. 

Predsjednik Đukanović je u obraćanju podsjetio da je Crna Gora za 
nepunih deset godina od obnove nezavisnosti ostvarila veliki napredak i bila 
prva država regiona koja je, sredinom 2012., otvorila pristupne pregovore sa EU 
sa najzahtjevnijim poglavljima 23. i 24. Napredak u reformama je prepoznat 
kroz otvaranje više od polovine pregovaračkih poglavlja. Kruna reformskih 
napora je decembarski poziv Crnoj Gori za članstvo u NATO, i prije nedelju 
dana započeti pregovori o pristupanju. Predsjednik je ocijenio da je to važan 
doprinos jačanju stabilnosti, a samim tim i razvoju Zapadnog Balkana. Crna 
Gora je, nastavio je, napravila istorijsku prekretnicu prihvatanjem sistema 
vrijednosti evroatlantske zajednice. Istakao je posvećenost Crne Gore politici 
dobrosusjedstva kao permanentni cilj i rekao da je Crna Gora prošle godine 
potpisala prve sporazume o razgraničenju na prostorima bivše Jugoslavije – sa 
Bosnom i Hercegovinom i sa Kosovom.  

Govoreći o ekonomskoj situaciji, premijer je kazao da Vlada strpljivo radi 
na stvaranju uslova za privlačenje investicija, za novo zapošljavanje i 
unapređenje kvaliteta života. U prethodne tri godine Vlada je bila posvećena 
jačanju makroekonomske stabilnosti, strukturnim reformama, unapređenju 
poslovnog ambijenta i realizaciji kapitalnih infrastrukturnih 
projekata. Investitori su prepoznali otvorenost i atraktivan poslovni ambijent, i 
nastavili da ulažu u našu ekonomiju. U kontinuitetu tokom posljednje decenije 
strane direktne investicije cine oko 19% BDP Crne Gore. Veliki projekti se 
realizuju, posebno u sektorima turizma i energetike. Privatne investicije su uz 
dobru turističku sezonu doprinijele ubrzanju ekonomskog rasta, koji je u 2015. 
iznosio preko 4%. Predsjednik je govorio i o konkretnim projektima iz oblasti 
energetike i saobraćaja koji imaju regionalni značaj i samim tim mogu biti 
predmet saradnje sa ostalim zemljama ZB i EBRD. To su: projekat podmorskog 
kabla između Crne Gore i Italije koji radi italijanska kompanija Terna i koji će 



energetski povezati Crnu Goru i Region sa Zapadnom Evropom, zatim 
prioritetna dionica autoputa Bar – Boljare - Beograd od Mateševa do 
Andrijevice, modernizacija željezničke pruge Bar-Beograd-Budimpešta, 
Jadransko-jonski saobraćajni koridor koji bi povezao Grčku na jugu preko 
Zapadnog Balkana sa Austrijom i Italijom na sjeveru, i Jadransko-jonski 
gasovod (IAP), kao nastavak transjadranskog projekta (TAP). Predsjednik 
Đukanović je na kraju ponovio uvjerenje već saopšteno na Samitu u Berlinu, da 
je Zapadnom Balkanu potreban strateški koncipiran program većih investicija u 
„čvrstu” i „meku” infrastrukturu i projekte koji vode povećanju zaposlenosti, 
posebno mladih ljudi.  

Susret predsjednika Vlade Crne Gore Mila Đukanovića sa šefom diplomatije 
UK Filipom Hamondom 

Samitu lidera Zapadnog Balkana u Londonu u organizaciji Evropske 
banke za obnovu i razvoj (EBRD) prethodio je susret šefa diplomatije 
Ujedinjenog Kralejvstva Filipa Hamonda s premijerima zemalja regiona. 
Predsjednik Vlade Crne Gore Milo Đukanović je iskoristio priliku da zahvali 
Velikoj Britaniji na podršci za upućivanje pozivnice Crnoj Gori u NATO, kao i 
pomoći u pregovaračkom procesu sa Evropskom unijom i sprovođenju reformi 
na unutrašnjem planu. 
 

Premijer je pozvao ministra Hamonda da posjeti Crnu Goru tokom ove 
godine. 
U razgovoru je učestvovao i državni ministar za trgovinu i investicije Lord 
Mod. 

Susret predsjednika Vlade Crne Gore Mila Đukanovića sa predsjednikom 
Evropske banke za obnovu i razvoj Sumom Čakrabartijem 

Predsjednik Čakrabarti je zahvalio predsjedniku Đukanoviću na učešću 
na Samitu i ocijenio ga veoma korisnim, jer je prepoznat kao premijer koji puno 
pažnje poklanja jačanju ekonomskih veza u regionu. Partnerstvo sa Crnom 
Gorom Čakrabarti je ocijenio uzornim i u tom konteksu podvukao da je EBRD 
samo u 2015.godini u Crnoj Gori investirao u 13 projekata vrijednih gotovo 100 
miliona €. Rekao je da će u fokusu  EBRD u narednom periodu biti Jadransko-
jonski saobraćajni koridor kroz Crnu Goru, gdje će EBRD u saradnji sa WBIF 
biti vodeća međunarodna finansijska institucija. EBRD  takođe   priprema novu 
Strategiju za Crnu Goru koja će biti predstavljena za nekoliko mjeseci, rekao je 
i najavio da će u njenom središtu biti energetika kroz podršku EPCG i CGES, 
održivi turizam, diversifikacija ekonomije kroz podršku privatnom sektoru i 



podrška agrobiznisu. Posebna pažnja biće posvećena daljoj modernizaciji 
kapaciteta u vazdušnom saobraćaju kroz podršku rekonstrukciji i proširenju 
aerodroma Tivat. 

Predsjednik Đukanović zahvalio je Čakrabartiju na organizaciji Samita, 
kao i na njegovom ličnom doprinosu razvijanja partnerskih odnosa sa našom 
zemljom. Istakao je da Samit smatra veoma korisnim i podsjetio da je EBRD do 
sada ukupno u Crnoj Gori plasirao 450 miliona € kroz 90 projekata, koji su 
dalje generisali investicije od oko 900 miliona €. Predsjednik se složio sa 
Čakrabartijem da je prioritet saradnje EBRD sa Crnom Gorom, Albanijom i 
BiH Jadransko – jonski saobraćajni koridor, čijom će se izgradnjom poboljšati 
saobraćajna dostupnost Crne Gore i ostalih zemalja regiona. Pozitivno je 
ocijenio i pristup oko pregovora o investiciji u aerodrom Tivat , podsjećajući da 
treba zajednički imati u vidu i moguće interesovanje ostalih potencijalnih 
investitora za modernizaciju aerodroma. 

Susret predsjednika Vlade Mila Đukanovića sa zamjenikom pomoćnika 
američkog državnog sekretara Hojtom Brajanom Jiem 

 
Hojt Brajan Ji je čestitao premijeru Đukanoviću pozivnicu za članstvo u 

NATO-u, početak pregovora o pristupanju, kao i nedavno izglasavanje 
povjerenja Vladi u Skupštini Crne Gore. On je rekao da je naša zemlja ostvarila 
snažan napredak u oblasti vladavine prava i u ispunjavanju drugih obaveza, i da 
će proces u tom smjeru olakšati partnerima da donesu odluku o ratifikaciji. Hojt 
Brajan Ji se interesovao o daljim planovima i prioritetima kako bi Vašington 
mogao da nastavi da pruža pomoć Crnoj Gori u narednim mjesecima i 
godinama. 
 

Premijer Đukanović je zahvalio na čestitkama, ali prije svega na pomoći i 
podršci SAD evroatlantskom putu Crne Gore. Upoznao je sagovornika sa 
situacijom u Crnoj Gori i izrazio optimizam da će njen razvoj ići u pravcu 
jačanja stabilnosti, što će voditi daljem napretku na putu integracija. 
 

Posebno je bilo riječi o jačanju bilateralnih veza. Hojt Brajan Ji izrazio 
uvjerenje da će Crna Gora za kompanije iz SAD i EU postajati sve bezbjednije 
mjesto za njihove investicije. 
O ovim i drugim pitanjima biće više riječi idućeg mjeseca kada će Hojt Brajan 
Ji posjetiti Crnu Goru. 
 

Susret predsjednika Vlade Mila Đukanovića sa generalnim direktorom 
Generalnog direktorata za susjedstvo i pregovore o proširenju Kristijanom 

Danijelsonom 



 
Zajednički je izraženo zadovoljstvo sadržajem diskusija i rezultatima 

Samita, uz ocjenu da on odražava duh Berlinskog procesa koji je suštinski 
važan za evropsku integraciju Regiona. U tom kontekstu posebno je bilo riječi o 
adekvatnim mjerama koje su neophodne da bi ovaj proces bio do kraja 
djelotvoran. 
 

Premijer Đukanovic i Kristijan Danijelson su posebnu pažnju posvetili 
obavezama koje su pred Crnom Gorom u pregovaračkom procesu sa EU. 
Đukanović je istakao da će Vlada istrajati na otklanjanju svih prepreka na tom 
putu, u tijesnoj saradnji s Briselom, dok je Danijelson izrazio očekivanje da će 
Crna Gora pokazati mjerljive rezultate na osnovu kojih će biti evidentiran 
napredak u pregovorima. Tokom razgovora razmijenjena su i mišljenja o 
aktuelnoj situaciji u Crnoj Gori. 
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